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Affidea: Értetlenül állunk az SZTE jogellenes lépései előtt, és nincs más választásunk, mint 27
sikeres év után elhagyni Szegedet

Az Affidea Magyarország reagált az egyetem elképesztő sajtóközleményére, egymás mögé tettük mind a kettőt.
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Ritkán lehet olyan sajtóközleményt olvasni, amilyet a Szegedi Tudományegyetem küldött annak kapcsán, hogy „átvette” a radiológiai ellátást. Erre szintén
sajtóközleményben megszólalt az Affidea Magyarország. Szó szerint közöljük mind a kettőt, íme:

Affidea: Az egyetem jogellenes döntése meglepő: nekünk kárt okoz, költségvetési forrást pocsékol el,
és hosszú távú finanszírozási terheket keletkeztet

„A Szegedi Tudományegyetem (SZTE) sajtóközleményére reagálva, az Affidea Magyarország a nyilvánosság tárgyszerű tájékoztatása érdekében él válaszadási
jogával.

Az Affidea Magyarország 27 éven át nyújtott nemzetközileg elismert, magas színvonalú egészségügyi szolgáltatást Szeged és a régió lakosainak. A Szegedi
Tudományegyetem a közelmúltban azonban úgy döntött, hogy felmondja a vállalatunkkal kötött szolgáltatási szerződést, és lehetetlenné teszi a radiológiai
ellátás folytatását.

Mint ismeretes, az SZTE egyoldalúan és jogellenesen mondta fel az Affidea Magyarországgal 2029-ben lejáró szolgáltatási szerződését, annak ellenére, hogy az
Affidea minden lehetséges módon igyekezett megegyezésre jutni az egyetem vezetésével, és minden erőfeszítést megtett annak érdekében, hogy megakadályozza
a szerződés felmondásából következő erkölcsi, anyagi és egészségügyi károkozást.

Értetlenül állunk az SZTE jogellenes lépései előtt, és nincs más választásunk, mint 27 sikeres év után elhagyni Szegedet, ahol több vizsgálati központot is
működtettünk. Büszkék vagyunk arra, hogy magas színvonalú szolgáltatásainkat évente mintegy negyedmillió páciens vette igénybe. Meggyőződésünk, hogy az
olyan magánszolgáltatók, mint az Affidea, sikeresen működhetnek együtt az állami egészségügyi intézményekkel, hiszen betegek tömegeinek nyújtanak korszerű
ellátást, miközben biztosítják az közfinanszírozott költségvetés leghatékonyabb felhasználását.

Leitner György, az Affidea Magyarország ügyvezető igazgatója rámutatott: »Nehezen értelmezhetők a magán- és a közfinanszírozott egészségügyi ellátás
szétválasztásáról szóló nyilatkozatok egy olyan környezetben, ahol a kormány szabályozza a szolgáltatások árát, és ahol a két rendszer közötti működési
szinergiák soha nem voltak fontosabbak, mint a közelmúltban, a Covid–19-járvány idején. Bebizonyosodott, hogy a szoros állami–privát együttműködéssel
elérhetjük azt a hatékonysági és megbízhatósági szintet, amely a világszínvonalú orvosi ellátáshoz szükséges; mindezt az előírt költségvetési forrásokból.«

Ugyancsak fontos kiemelnünk, hogy a képalkotó diagnosztikai vizsgálatok ára mellett azok mennyiségét is – vagyis az adott időszakra finanszírozott kapacitást
– az állam határozza meg. Hangsúlyozzuk azt is, hogy az Affidea szegedi díjazása mindvégig az OEP, illetve a NEAK által az SZTE Klinikai Központnak
járóbeteg-ellátásra kifizetett finanszírozás összege alatt volt, ami évtizedeken keresztül jelentős többletbevételt biztosított az egyetemnek.

Mindeközben az Affidea 10 milliárd forintos nagyságrendben fektetett modern berendezésekbe, biztosította a működtetésükhöz szükséges fejlesztési és
karbantartási költségeket, beleértve az állami ingatlanokba való befektetéseket is, illetve az SZTE alkalmazottainak továbbképzését is.

»Az egyetem úgy döntött, hogy közel 5 milliárd forintot fordít a meglévő berendezések duplikálására, ezt állampolgárként is közpénzpazarlásnak érzem, hiszen
az Affidea szerződésszerűen eljárva folyamatosan a legmodernebb berendezésekkel bővítette eszközparkját. Ennek fényében az egyetem jogellenes döntése még
inkább meglepő: nekünk kárt okoz, költségvetési forrást pocsékol el, és hosszú távú finanszírozási terheket keletkeztet« – tette hozzá Leitner György.

Az Affidea jelentős tapasztalatokkal rendelkezik az orvosszakmai és technológiai know-how egyedülálló kombinációján alapuló egészségügyi központok sikeres
működtetésében: az orvosok, a betegek és a közellátás érdekeit szem előtt tartva biztosítunk költséghatékony, innovatív és magas színvonalú ellátást.

Félrevezető az egyetem azon állítása is, miszerint – az Affidea-szerződés miatt – nem volt lehetősége részt venni klinikai kutatásokban. Valójában az elmúlt
években az Affidea minden ehhez szükséges berendezést, illetve szakszemélyzetet az egyetem rendelkezésére bocsátott. Több mint 100 tudományos cikk, illetve
számos hazai és európai orvosi konferencián bemutatott poszter és előadás bizonyítja a szegedi orvosok hozzájárulását a klinikai kutatásokhoz és a tudományos
fejlődéshez, illetve azt is, hogy az Affidea aktívan részt vett az egyetem nemzetközi hírnevének megerősítésében.

Leitner György hangsúlyozta: »Az Affidea hazai és nemzetközi sikertörténete 1991-ben Magyarországon kezdődött, ma pedig már több mint 900 hazai
szakembernek adunk munkát. Továbbra is elkötelezettek vagyunk, hogy egészségügyi központjainkban a legmagasabb szintű szolgáltatásokat nyújtsuk
pácienseinknek és partnereinknek, és szeretnénk elkerülni, hogy a szerződés egyoldalú felmondása miatt munkahelyek szűnjenek meg. A történtek után
ugyanakkor elkerülhetetlennek látjuk hazai beruházási terveink újragondolását.«

Tisztelettel kérjük, hogy a közvélemény tényszerű tájékoztatása érdekében az Affidea álláspontját a témában már megjelent cikkekben is helyezzék el.

Üdvözlettel:

Leitner György
vezérigazgató
Affidea Magyarország Kft.”

És akkor most jöjjön a Szegedi Tudományegyetem közleménye

http://szkt.hu/nyari-menetrend-06-15-tol
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16 év után szabadon – Június elsejétől a Szegedi Tudományegyetem saját kezébe vette a radiológiai
és nukleáris képalkotó szolgáltatásokat

„Zökkenőmentesen zajlik a betegellátás a Szegedi Tudományegyetem újjászervezett Radiológiai Klinikáján. Az Affidea Magyarország Kft.-vel kötött előnytelen
szerződés felmondásának köszönhetően a Szegedi Tudományegyetem saját hatáskörben biztosítja a lakosság radiológiai ellátását, Magyarországon egyedülálló
korszerű eszközparkkal.

A Szegedi Tudományegyetem (SZTE) 2004-ben szokatlanul hosszú időre, 25 éves időtartamra az Affidea Magyarország Kft.-t bízta meg a radiológiai
szolgáltatások biztosításával. A szerződést a felek egy nappal Magyarország európai uniós csatlakozása előtt írták alá, amivel hosszú időre valósággal gúzsba
kötötték az egyetemet.

A szerződés megtiltotta a megbízó számára radiológiai eszközök beszerzését a gyógyító tevékenységek kiszolgálására, és azok használata az egyetemi oktatás és
kutatás számára nehézségbe ütközött. Emiatt az Egyetem nem tudott indulni diagnosztikai eszközparkot igénylő kutatási pályázatokon, és nem tudott kiegészítő
bevételre szert tenni külföldi betegek radiológiai ellátásából sem. A szerződés másik problematikus eleme az volt, hogy az elmúlt több mint másfél évtized során
több olyan finanszírozási változás történt, amelyet a szerződés keretében nem lehetett kezelni. E változások egyik legabszurdabb következménye az volt, hogy
előállhatott olyan helyzet is, amikor az Affidea magasabb összeget követelt az Egyetemtől, mint amennyi az egyetemnek jár az Egészségbiztosítási Alaptól az
adott szolgáltatásért. Ezeket a változásokat nem lehetett szerződés-módosítással lekövetni, a közbeszerzési szabályok ezt nem engedik. Az Affidea és az Egyetem
szerződésben rögzített kapcsolata egyre inkább elszakadt a finanszírozási és gazdasági környezetben bekövetkezett változásoktól.

A fentiek miatt az Egyetem 2016-ban elkezdte mérlegelni, hogy – közös megegyezéssel – kilép a számára rendkívül hátrányos szerződésből. Ehhez mindenekelőtt
kormányzati támogatásra volt szüksége. A kormány 2018 tavaszán 4,8 Mrd Ft forrást ítélt meg a szükséges radiológiai eszközpark beszerzésére, elősegítve azt a
kimondott kormányzati célt, hogy a közfinanszírozott egészségügyben a magán-és közfinanszírozott ellátások elkülönítése egyértelműen megvalósulhasson.

A beszerzések 2019 júniusában lezárultak, de a felek nem tudtak megegyezni a szerződés közös megegyezéssel történő megszüntetéséről. Emiatt az Egyetem
2019. október végén a szerződést 2020. május 31-ére felmondta, és mivel a közös megegyezés nem jött létre, az SZTE arra kényszerült, hogy kiépítse a százas
nagyságrendű eszközpark elhelyezésének új helyszíneit. A projekt külön bravúrja volt, hogy a munkálatok befejező szakasza egybeesett a koronavírus-járvánnyal
kapcsolatos korlátozó intézkedésekkel.

Az átállás 2020. május 31-én éjfélkor zökkenőmentesen megtörtént, a betegeket azóta az Egyetem fogadja az újonnan megépített vagy felújított helyszíneken, a
Magyarországon egyedülálló korszerű eszközparkkal.

A 4,8 milliárd forintos célzott kormányzati támogatásból megvalósuló, országosan is kimagasló technológiai fejlesztés eredményeként mostantól a dél-alföldi
régió legmagasabb progresszivitási szintű egészségügyi ellátó intézmény-komplexumaként a Szegedi Tudományegyetem saját hatáskörben biztosítja a lakosság
radiológiai ellátását. A megújult eszközparkot 2020. június 5-én Prof. Dr. Palkovics László is megtekintette. Az innovációs és technológiai miniszter a
beruházás kapcsán elmondta: a radiológiai ellátás magánkézbe adásakor, 2004-ben az akkori magyar kormány úgy döntött, hogy ezt a betegellátás és kutatás
szempontjából releváns tevékenységet átadja egy vállalkozónak. – Nem szeretném az akkori döntést és a vállalkozó Affideát negatív színben feltüntetni,
megköszönöm, hogy eddig ezt a feladatot ellátták. Mostantól kezdődően ezt a tevékenységet az egyetem visszavette. Az, hogy egy orvostudományi egyetemnek ne
legyen saját képalkotó diagnosztikai rendszere, amit részben az oktatásban, a betegellátás terén és a kutatás során tud használni, nem elfogadható. A
költségvetés ezt a beruházást szerencsére tudta finanszírozni. Látjuk, hogy vadonatújak a képalkotó eszközök, az épület felújítása is megtörtént, vagyis minden
lehetőség és körülmény adott, hogy az egyetem ezt a feladatát is magas színvonalon tudja ellátni – fogalmazott köszöntő beszédében a miniszter.

Prof. Dr. Rovó László rektor a trianoni békeszerződés száz éves évfordulója apropóján történt megyei névváltoztatásra utalva köszöntötte a jelenlévőket
Csongrád-Csanád megyében. Örömét fejezte ki, hogy a miniszter jelenlétével hitelesíti az egyetemi képalkotó diagnosztikai rendszer megteremtéséhez szükséges
három év erőfeszítéseit. – A profitorientáció és a betegellátás iránti elkötelezettség nagyon nehezen illeszthető össze. Az egyetem törekvéseit csak a magyar
állam támogatásával tudta megvalósítani, ehhez a törekvéshez azonban az egyetem dolgozóinak rendkívüli elkötelezettsége és következetessége társult.
Előfordult, hogy kritikus helyzetekben kellett megoldást találnunk a projekt során. Csak a legnagyobb tisztelet és köszönet hangján tudok a kollégáimhoz
fordulni – fogalmazott a rektor. Prof. Dr. Rovó László hozzátette: a közel 5 milliárd forintos beruházásnak köszönhetően nyolc helyen közel száz új készüléket,
gyakorlatilag a képalkotó eljárások teljes vertikumát be tudta szerezni az egyetem, ezzel pedig a Szegedi Tudományegyetem radiológiai kapacitása európai
színvonalúvá vált. – Ez a cél egyetemünk számára alapvető minden területen. Ez egy olyan lépcsőfok, ami a XXI. századi egyetem kialakításában rendkívül
fontos. Gondoljunk csak a tavaly átadott hibrid műtőre, most a képalkotó rendszereket fejlesztettük, a sebészeti terápiás osztályok racionalizálásával folytatódik
a fejlesztés. Ennek az innovációs folyamatnak a következő állomása lesz a Fül-Orr-Gégészeti és Fejnyaksebészeti Klinika új épületszárnyának szeptemberi
átadása. A jövőben a belgyógyászati tevékenységek racionalizációja, a különböző belgyógyászati képességek kompetencia központszerű kialakítása történik
meg. A Szegedi Tudományegyetem célja, hogy az ország vezető klinikai központjává váljon – hangsúlyozta Prof. Dr. Rovó László rektor.

Dr. Fendler Judit kancellár elmondta, hogy a radiológiai ellátás egyetemi kézbe vétele unikális vállalkozás volt. – Amikor ezt a szolgáltatást 25 évre
kiszervezték az egyetem hatásköréből, akkor egy jelentős nyereséget termelő szolgáltatást vettek el. Az egyetemnek az az alapvető célja, hogy ezt a nyereséget
megteremtve visszaforgassa a gyógyítás, a kutatás és az oktatás azon területeire, ami az egyetem számára a kiválóságot biztosítja. Meggyőződésünk, hogy a
piaci szolgáltató által nyújtott hatékonyságot az egyetem is biztosítani tudja. Mostantól tudunk elindulni gépbeszerzési és kutatási pályázatokon és a külföldiek
számára is tudunk térítéses ellátást biztosítani. Vagyis nem »csak« arról van szó, hogy 100 gépet telepítettünk, egy ilyen magas színvonalú radiológiai
eszközpark beüzemeléséhez jelentős informatikai háttér kialakítása is szükséges. Az egyetem számára ennek a kiépítése is hatalmas lehetőséget adott a
fejlesztésre – tette hozzá a kancellár.”

A jogszerűtlennek tartott fölmondással kapcsolatos korábbi cikkeink

Szerződésszegés miatt perli a radiológiai magánszolgáltató a Szegedi Tudományegyetemet
Radiológiai Klinika: új beutalók kellenek az elmaradt vizsgálatokra az újjászületett klinikán, ahonnan az Affideát kitúrták
Jogszerűtlennek tartja a Szegedi Tudományegyetemmel kötött szolgáltatási szerződésének felmondását az Affidea

* * *

Szeged.hu – Minden, ami Szeged! Tartson velünk a Facebookon is!

Cimkék: Affidea Szegedi Tudományegyetem Szent-Györgyi Albert Klinikai Központ Radiológiai Klinika SZTE

A rovat további hírei
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https://szeged.hu/hirek/35075/radiologiai-klinika-uj-beutalok-kellenek-az-elmaradt-vizsgalatokra-az-ujjaszuletett-klinikan-ahonnan-az-affideat-kiturtak
https://szeged.hu/hirek/34909/jogszerutlennek-tartja-a-szegedi-tudomanyegyetemmel-kotott-szolgaltatasi-szerzodesenek-felmondasat-az-affidea
https://www.facebook.com/Szegedhu-325466180869493/
https://szeged.hu/cimke/affidea
https://szeged.hu/cimke/szegedi-tudomanyegyetem
https://szeged.hu/cimke/szent-gyorgyi-albert-klinikai-kozpont-radiologiai-klinika
https://szeged.hu/cimke/szte

